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K  R  O N  I  E  K

Informatie 2007 - een evaluatie
Gent, 13 en 14 september 2007

Tijdens de tiende editie van Informatie, op 13 en 14 sep-
tember 2007 in Gent, konden bibliothecarissen, archivaris-
sen en documentalisten gewoontegetrouw kennismaken met 
de nieuwste technologische ontwikkelingen in hun sector. 
Kwamen ze in het verleden om bij te leren over nieuwig-
heden als de cd-rom, e-mail en internet of RFID, op deze 
editie was het web 2.0 in al zijn vormen – bibliotheek 2.0, 
erfgoed 2.0 – dat de aandacht trok. Deze invalshoek was 
niet echt origineel. Eerder op het jaar al organiseerde de 
Belgische Vereniging voor Documentatie, de zustervereni-
ging van de VVBAD, haar Inforum over dit thema en ook op 
het recente NVB-congres in november was het één van de 
‘tracks’.

Maar van een overaanbod is duidelijk nog geen sprake. 
Met meer dan 1.200 bezoekers over twee dagen lag het 
deelnemersaantal beduidend hoger dan op vorige edities. 
Meteen was ook de maximale capaciteit van de locatie 
bereikt. Informatie was te gast in het nieuwe gebouw van 
de Faculteit Economie en Bedrijfskunde van de Universiteit 
Gent. De Gentse Universiteitsbibliotheek en de diensten 
van de faculteit zorgden voor een uitstekende organisatie 
ter plaatse. Het kan hen moeilijk verweten worden dat de 
auditoria voor sommige lezingen veel te klein waren. Over 
de plaatsing van de catering en de stands was weinig 
discussie geweest tijdens de voorbereiding. Maar tijdens 
de beurs liep het anders dan gepland. In plaats van een 
broodje te nemen en door te lopen naar de stands, bleven 
de deelnemers staan in de buurt van de koffi ebar, wat aan-
leiding gaf tot een fl inke fi le. De lunch zelf was uitstekend 
– al voorzien we op de volgende editie een wat ruimer 
vegetarisch aanbod – maar de opzet kon beter, zo bleek uit 
de evaluatieformulieren die we ontvingen.

• Informatie 2007 - een evaluatie

• Ticer: Digital libraries à la carte

• Bibliotheek van honderd talenten
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Ook de standhouders willen de volgende keer graag wat 
meer plaats. Over de deelnemersaantallen zijn ze tevreden, 
maar de stands waren klein – vaak konden grotere appa-
raten niet getoond worden – en stonden dicht op elkaar. Er 
was ook plaats voor slechts een beperkt aantal bedrijven, 
zodat aanvragen geweigerd moesten worden. Als alterna-
tief werd voor het eerst sinds lange tijd weer een beurstas 
met promotiemateriaal aangeboden aan de bezoekers, een 
initiatief waar heel wat bedrijven dankbaar gebruik van 
maakten.

De locatie kon dus beter, maar over de inhoud van de lezin-
gen waren de meningen globaal genomen positief. Uit de 
evaluatieformulieren blijkt dat een kleine 80% van de bezoe-
kers Informatie 2007 over het algemeen goed tot zeer goed 
vond. Er kwamen vele positieve reacties op de keynote-
lezing van Peter Hinssen. De waardering voor individuele 
lezingen is moeilijker in te schatten, ook al omdat dit vaak 
afhangt van de achtergrond van de deelnemers. Zo vonden 
deelnemers uit openbare bibliotheken de 2.0-lezingen vaak 
beter dan deelnemers uit wetenschappelijke bibliotheken. 
Toch was er veel lof voor de bijdrage van Eva Simon en de 
workshop van Jan Van Hee en Alexander Stierman over dit 
thema. Een andere uitschieter was ongetwijfeld de sessie 
over top-technologietrends gepresenteerd door een team 
samengebracht door Johan Mijs. Op vrijdagochtend lokten 
de bijdragen van het FelixArchief heel wat archivarissen. 
Voor enige controverse zorgde Eppo Van Nispen tot Seve-
naer met zijn verhaal over DOK, de modernste bibliotheek 
van Nederland.

Informatie 2007 werd ook ná 14 september druk bespro-
ken. Er waren uiteraard de podcasts van een selectie van 
lezingen en – met wat vertraging – de slidecast van de 
lezing van Eva Simon. Er is een duidelijke vraag naar méér 
van dit. ‘Waarom wordt niet alles gepodcast?’, was één 
van de reacties op de evaluatieformulieren. Het antwoord 
is even eenvoudig als onbevredigend: gebrek aan tijd. 
Technologisch is het maken van pod- en slidecast vrij een-
voudig, maar het vraagt een aanzienlijke tijdsinvestering en 
het is niet duidelijk of het VVBAD-secretariaat dit kan blijven 
waarmaken.

Daarmee zijn we aanbeland bij de aanbevelingen die het 
VVBAD-secretariaat meeneemt naar de volgende editie. Ze 
komen uit de talrijke evaluatiegesprekken of zijn afgeleid uit 
de evaluatieformulieren. Soms gaat het om de vaststelling 
van een groep, niet zelden om een rake opmerking van een 
individu. We halen er enkele belangrijke uit.

1. De werkgroep Informatie 2007 debatteerde lang over 
de beste formule voor een congres zoals dit. Uiteinde-
lijke concludeerde het organisatiecomité dat het huidige 
format, met parallelle blokken van drie kwartier, het best 
beantwoordt aan de doelstellingen: op korte tijd een 
overzicht bieden van de nieuwste technologische ont-
wikkelingen. Het debat, voor zover niet georganiseerd 
in de vorm van panelgesprekken, moet noodgedwon-
gen vaak in de wandelgangen plaatsvinden. 

2. Het viel de werkgroep op dat sessies die bewust samen-
gesteld werden, ook goed gewaardeerd werden door 
de deelnemers. Voorbeelden waren de lezingen rond 
web 2.0 (met de keynote erbij) op donderdag, de 
archiefvoormiddag op vrijdag en de top-technologie-
trends voorgesteld door Johan Mijs en zijn ‘team’. 
Het ware interessant om deze manier van werken de 
volgende editie verder te exploreren, naast de gebruike-
lijke call for papers, uiteraard.

3. Vaak zijn het grote instellingen die het eerst vernieu-
wende toepassingen ontwikkelen en presenteren op 
Informatie. Maar ook bij kleine instellingen, niet zelden 
‘eenpitters’, is er behoefte aan innovatie. Zij vragen 
een programma op hun maat. Misschien kan in 2009 
onderzocht worden of Informatie aan deze vraag tege-
moet kan komen.

4. Het verdient aanbeveling om per doelgroep te streven 
naar interessante blokken van ongeveer een halve dag, 
zodat er naast de lezingen nog voldoende tijd overblijft 
om te netwerken of de beurs te bezoeken. Vooral de 
archivarissen ervoeren ‘vrijdag archiefdag’ als belas-
tend. De lezingen spreiden over twee dagen was in dit 
geval beter geweest.

5. Er bestond veel onduidelijkheid over folder en beurs-
gids. De beursgids, opgenomen in de beurstas met 
promotiemateriaal, werd vaak over het hoofd gezien. 
Bovendien bevatte de gids geen overzicht van het 
programma, zodat deelnemers vaak beide documenten 
nodig hadden. In de toekomst kunnen beide functies 
– folder voor de promotie vooraf, gids voor tijdens het 
bezoek – beter weer gescheiden worden.

6. Praktische zaken verdienen wat meer aandacht. Er werd 
terecht geklaagd over het gebrek aan tafels tijdens de 
lunch, aan zitplaatsen voor wie tussendoor even wil 
uitrusten, bewegwijzering naar het sanitair... In folder en 
beursgids stond ook te weinig informatie over de lunch.

7. De website is de belangrijkste bron van informatie voor 
wie een bezoek aan Informatie overweegt. De structuur 
van de pagina’s op dit onderdeel van de VVBAD-site 
had echter iets overzichtelijker gekund.

8. Tot slot mocht de VVBAD zelf nadrukkelijker aanwezig 
zijn op de beurs. Het secretariaat had geen eigen 
stand geclaimd, omdat er al zo weinig ruimte was voor 
de bedrijven. Het onthaal lag nu echter in een wat 
afgezonderde ruimte, die veel minder toegankelijk en 
uitnodigend was.  

In elk geval is opnieuw gebleken dat er in Vlaanderen 
behoefte is aan een tweejaarlijks congres rond ICT in 
bibliotheken, archieven en documentatiecentra. Niet alleen 
om bij te leren, maar net zoveel om te netwerken, collega’s 
te ontmoeten, van gedachten te wisselen...

Bruno Vermeeren
Coördinator Informatie 2007

 


